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PROTOKÓŁ 0012.3.8.2021 
z posiedzenia Komisji Edukacji  

w dniu 20 października  2021 roku 
 
Miejsce posiedzenia: Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój,  sala 130 A. 
Czas posiedzenia:14.30- 16.00 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie                 
z załączonymi listami obecności.  
 
Porządek obrad 

 
1. Otwarcie posiedzenia 
2. Przyjęcie porządku obrad 
3. Podatki i opłaty lokalne 

 
 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatki od nieruchomości 

na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2022 rok, 
 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2022 rok, 
 

4. Sprawy bieżące 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój na 2021 rok, 
 Projekt uchwały w sprawie wyłączenia Szkoły Policealnej Nr 2 z Zespołu 

Szkół Nr 2 im. Wojciecha Korfantego w Jastrzębiu-Zdroju, 
 Projekt uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Policealnej Nr 2 w Jastrzębiu-

Zdroju, 
 

5. Stan zatrudnienia w oświacie na dzień 30 września 2021 r.  (ilość 
utworzonych oddziałów w mieście (w przedszkolach, szkołach 
podstawowych i szkołach ponadpodstawowych) 

6. Wolne głosy i wnioski 
7. Przyjęcie protokołu z dnia 22 września 2021 r.  
8. Zakończenie posiedzenia  

 
 
Ad. 1 

Otwarcia posiedzenia Komisji dokonał Przewodniczący Komisji Jarosław Potępa. 
Powitał przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości.  

Ad.2 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

Jarosław Potępa 
 - Szanowni Państwo pozwoliłem sobie zaprosić na posiedzenie Komisji 
Komendanta Policji w sprawie realizacji programu „Kibicuje Fair Play”. Proszę  
o zabranie głosu Pana Komendanta.  
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Komendant Policji 
 - Szanowni Państwo chciałem przedstawić dwa programy z którymi chcielibyśmy 
wyjść do młodzieży z Jastrzębia. Są to dwa programy profilaktyczne. Jeden 
program adresowany  jest do młodszych dzieci (przedszkolaki, uczniowie klas  
1-3), drugi program do uczniów klas 7 szkół podstawowych. Zacznę od programu 
„Kibicuje Fair Play młody kibic”. Jest to program prewencyjny, który jest pod 
honorowym patronatem Pani Prezydent Miasta Jastrzębie-Zdrój. Docelowo jest on 
adresowany do 1169 uczniów z 59 klas siódmych. Program składa się z dwóch 
części i wymaga współpracy  różnych podmiotów – KMP, PSP, Wydział Edukacji, 
Wydział Kultury, Sportu i Turystyki, Komisja Bezpieczeństwa Publicznego  
i Samorządu Terytorialnego, Komisja Edukacji, Szkoła Policyjna z naszego miasta. 
Pierwszy etap programu to wykłady w szkołach. Będziemy się spotykać  
z funkcjonariuszami Straży Pożarnej , piłkarzami GKS Jastrzębie gdzie będziemy 
przedstawiać zagrożenia płynące z organizacji imprez masowych, prawa  
i obowiązki bycia kibicem. Po pierwszym etapie wykładów będziemy się spotykać 
na zasadzie turnieju piłki nożnej gdzie będą oceniane dwie konkurencje  - 
kulturalne kibicowanie i turniej piłki nożnej dla każdej ze szkół. Chcemy to 
wszystko powiązać wielkim finałem. Wystawimy nasze pojazdy zaprosimy psy, 
konie. Myślę, że do maja uda nam się zakończyć program.  
 
Aneta Zacharjasz – KMP 
 - Jesteśmy po realizacji pierwszego etapu. W tej chwili od października 
organizujemy II etap. Oprócz dwóch konkurencji: turnieju piłki nożnej i konkursu 
na kulturalny doping organizujemy w ramach tego projektu konkurs plastyczny na 
maskotkę GKS Jastrzębie. Jesteśmy również w trakcie realizacji programu moda 
odblaskowa dla uczniów klas 1-3 szkół podstawowych i przedszkolaków.  
 
Komendant Policji 
 - Chcielibyśmy prosić Państwa o wsparcie dla dzieci.  
 
Janusz Toborowicz 
 - Czy planowane są takie spotkania dla uczniów szkół średnich? 
 
Komendant Policji 
 - Klasy 7 szkół podstawowych to wiek 13 lat gdzie odpowiedzialność prawna się 
zaczyna. 1169 uczniów klas 7 to duża liczba osób do których musimy dotrzeć.  
 
Janusz Toborowicz 
 - Czy elementy, które zawierane są w tym programie zostały wykorzystane dla 
wyższych roczników. 
 
Komendant KMP 
 - Wg mnie jest to trochę za późno.  
 
Aneta Zacharjasz – KMP 
 - Prowadzimy profilaktykę od przedszkolaków aż po seniorów. Podejmujemy 
szerokie tematy.  
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Bernadeta Magiera 
 - Jeżeli chodzi o SP nr 4 to chciałabym, abyście Państwo dzieciom zwrócili uwagę 
na dwie sprawy jeśli chodzi o bezpieczeństwo. Często rodzice podwożąc dzieci do 
szkoły zatrzymują się przed przejściem dla pieszych co jest dosyć  niebezpieczne. 
Druga sprawa dotyczy dzieci, które jadą do szkoły na rowerze i skracają sobie  
drogę do szkoły przez parking za DH „Kłos”. Jest to również niebezpieczne. Proszę 
o poruszenie tych kwestii.  
 
Jarosław Potępa 
 - Jaka jest ilość programów profilaktycznych realizowanych przez KMP? 
 
Aneta Zacharjasz – KMP 
 - W tym momencie mamy kilkanaście programów.  
 
Ad.3 
Podatki i opłaty lokalne 

 
 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatki od nieruchomości 

na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2022 rok, 
 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Naczelnik Wydziału 
Podatków i Opłat – Aleksandra Strzemecka. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
1. 
 

 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2022 rok, 

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Naczelnik Wydziału 
Podatków i Opłat – Aleksandra Strzemecka. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 
 

Ad.4 

Sprawy bieżące 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój na 2021 rok, 
 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Zastępca Skarbnika 
Miasta – Katarzyna Prątnicka.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 
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 Projekt uchwały w sprawie wyłączenia Szkoły Policealnej Nr 2 z Zespołu 

Szkół Nr 2 im. Wojciecha Korfantego w Jastrzębiu-Zdroju, 
 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Naczelnik Wydziału 
Edukacji  - Stanisław Faber. 
 
Jarosław Potępa 
 - Jakiej ilości oddziałów dotyczyłoby przeniesienie z ZSH do ZS nr 2? 
 
Stanisław Faber 
 - Na dzień dzisiejszy jest to 5 oddziałów. Przeniesienie będzie dotyczyło 2-3 
oddziałów.  
 
Jarosław Potępa 
 - Co zrobić, jakich błędów nie popełnić, żeby te 3 oddziały przenieść? 
 
Stanisław Faber 
 - Uchwała intencyjna została już przyjęta przez Radę Miasta. W tej chwili w ZSH 
została Szkoła Branżowa i Technikum. Zdecydowaliśmy, że przeniesienie będzie 
równoznacznie z likwidacją Zespołu. Gdy szkoły będą wyłączone z Zespołu to 
wówczas będzie faktyczna uchwała o likwidacji obydwu szkół. Kurator Oświaty 
wydał pozytywną opinię w przypadku  uchwały intencyjnej. Wielu nauczycieli 
zatrudnionych w ZSH pracuje w ZS nr 2.  
 
Iwona Rosińska 
 - Co z obsługą? 
 
Stanisław Faber 
 - Kierownik gospodarczy znalazł pracę w SP nr 16. Jeżeli chodzi o pozostałe osoby 
to będziemy do tego podchodzić z dużą uwagą bo praca dla pracownika jest 
najważniejsza.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Policealnej Nr 2 w Jastrzębiu-
Zdroju, 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 

Ad.5 

Stan zatrudnienia w oświacie na dzień 30 września 2021 r.  (ilość 
utworzonych oddziałów w mieście (w przedszkolach, szkołach 
podstawowych i szkołach ponadpodstawowych ) 
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Stanisław Faber przedstawił informację dot. stanu zatrudnienia w oświacie.  
 
Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Stanisław Faber 
 - Na dzień 30 września zatrudnionych było 1526 nauczycieli czyli o 7 więcej niż w 
minionym roku szkolnym. Liczba etatów również uległa wzrostowi z 1567 na 1712. 
Do tych etatów doliczono również godziny, które  ze względu na Covid -19 zostały 
przydzielone zainteresowanym szkołom w liczbie 15 godzin na oddział klasowy do 
końca grudnia w klasach 4-8 szkół podstawowych oraz w szkołach 
ponadgimnazjalnych i ponadpodstawowych. Liczba godzin wynosi 4784. Dane 
dotyczące liczby etatów od 1 stycznia ulegną zmianie. Miasto stosuje również taką 
politykę, aby nauczyciele realizowali jak największą liczbę godzin 
ponadwymiarowych ponieważ miasto nie musi płacić wyrównania z art. 30 KN  
i nauczyciele są związani z jedną szkołą z korzyścią dla tej placówki i uczniów. 
Wzrost liczby etatów nauczycieli spowodowany jest również realizacją tzw. „Lekcji 
o mieście”, ale nie jest to duża skala bo często w ramach swoich godzin robią to 
wychowawcy bądź realizowane to jest w ramach godzin dyrektorskich. Czasami są 
to godziny dodatkowe. Zwiększyła nam się liczba uczniów do 13 tys. Zmniejszyła 
się liczba oddziałów o 1 ogólnie i o 5 w Przedszkolach. Niektóre Przedszkola nie są 
dopełnione i nie mają takiego naboru.  
 
Ad.6 
 
Wolne głosy i wnioski 
 
Piotr Szereda 
 - Chciałbym zapytać o SP nr 9, czy w szkole dzieje się coś niepokojącego? Czy 
była jakaś rozmowa Dyrektora z Panią Prezydent? Czy w jakiś sposób oceniał Pan 
Panią Dyrektor w rozmowie indywidualnej czy na Radzie Pedagogicznej. 
 
Stanisław Faber 
 - Nie widzę zastrzeżeń do Pani Dyrektor. Nie uczestniczę w Radach 
Pedagogicznych. Pani Dyrektor stara się rzetelnie wypełniać swoje obowiązki 
promując szkołę, szukając szeregu różnych rozwiązań być może nie zawsze 
trafionych. Z dużą ostrożnością podchodzę do tego w jaki sposób z kimś 
rozmawiam.  
 
Jarosław Potępa 
 - Ocena pracy Dyrektora nie powinna być przedmiotem obrad naszej Komisji. Od 
oceny pracy Dyrektora  z tego co wiem jest organ prowadzący. 
 
Stanisław Faber 
 - Obowiązujące przepisy KN stanowią, że ocenia Dyrektora szkoły organ nadzoru 
pedagogicznego, który formułuje ostateczną oceną. Ocena składa się z dwóch 
cząstkowych organu nadzoru pedagogicznego i organu prowadzącego. Kuratorium 
Oświaty  podobnie jak organ prowadzący sprawują nadzór nad kierownikami 
podległych jednostek. Obowiązkiem organu bądź osoby reprezentującej 
Burmistrza, Prezydenta, Wójta jest przestrzeganie przepisów prawa.  Stanowisko 
Pani Dyrektor wynika z różnic stanowisk w kwestii przestrzegania przepisów prawa. 
Pani Dyrektor dążyła do tego , aby utworzyć klasę z nauczaniem języka mniejszości 
narodowej. Rozmawialiśmy z Panią Dyrektor i okazało się, że nie są spełnione 
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warunki dot. ustawy o mniejszościach narodowych. Pani Dyrektor zaproponowano 
takie rozwiązanie, aby zamiast uczenia w klasach mniejszości Pani Dyrektor 
wystąpiła o godziny, które są dodatkowe z JST (3 godziny). Pani Dyrektor tego nie 
zrobiła. Ponownie zwróciła się z pismem o utworzenie dodatkowych zajęć  
z mniejszości narodowej (niemieckiej) i otrzymała odpowiedź negatywną. Na 
spotkaniu z Panią Prezydent ustalono, że Pani Dyrektor wystąpi jednak  
o dodatkowe godziny, które otrzymała.  
 
Jarosław Potępa 
 - Chciałabym poruszyć temat bezpieczeństwa w szkołach. Nie może tak być, że 
każda osoba z zewnątrz może wejść do szkoły i się w niej poruszać. Zwróćmy 
uwagę Dyrektorom, żeby szkoła była zamknięta dla osób z zewnątrz.  
 
Janusz Toborowicz 
 - Słyszałem, że każdy może na teren szkoły wejść.  
 
Jarosław Potępa 
 - Ale nie może chodzić po szkole sam. Nie spotkałem się z tym, że można wejść 
do szkoły.  
 
Stanisław Faber 
  - Jeżeli chodzi o przedszkola to są stosowane karty zegarowe i może wejść do 
placówki tylko rodzic lub osoba upoważniona. W przypadku szkół powinna być 
ograniczona możliwość poruszania się osób z zewnątrz po terenie szkoły.  
KN stanowi, że nauczyciel jest odpowiedzialny za bezpieczeństwo dziecka w szkole. 
Każdy rodzic ma w tej kwestii prawo monitować z uwagi na bezpieczeństwo 
swojego dziecka. Zwrócę uwagę w większym stopniu na monitoring.  
 
Piotr Szereda 
 - Chciałabym zapytać o wynagrodzenie pracowników w Pańskim wydziale. Czy 
pracownicy płaceni się  bliżej minimalnego wynagrodzenia czy wyżej minimalnego 
wynagrodzenia.  
 
Stanisław Faber 
 - Pracodawcą jest kierownik jednostki w tym przypadku Prezydent. Mogę 
powiedzieć tylko tyle, że jako Naczelnik mam wpływ na rozdzielanie nagród.  
 
Piotr Szereda 
 -  Pytam o pensję zasadniczą.  
 
Stanisław Faber 
 - Obawiam się, że ze względu na podwyższanie kwoty minimalnej są bliżej 
minimalnej pensji.   
 
Jarosław Potępa 
 - Sytuacja spłaszczenia  zarobków nie dotyczy tylko Urzędu. Wiele czynników to 
spowodowało.  
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Proponowany wniosek Komisji : 
 

Komisja wnioskuje o dofinansowanie I etapu programu profilaktycznego 
„Bezpieczny Stadion Kibicuję Fair Play” z przeznaczeniem na nagrody w ramach 
w/w programu.  

Wniosek został przyjęty.  

Ad.7 

Przyjęcie protokołu z dnia 22 września 2021 r.  

Protokół został przyjęty jednogłośnie.  

 
Ad.8 
Zakończenie posiedzenia  
 
Przewodniczący Komisji Jarosław Potępa podziękował wszystkim za przybycie po 
czym zakończył posiedzenie. 
 
Protokołowała       Przewodniczący Komisji 
Monika Dulewicz       Edukacji 
         Jarosław Potępa 
 
 
  
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


